
Verslag GROS  

23 juni 2022 - 20u – lokaal Bakenbos 

 
Aanwezig:  Agnes Van Geysegem  Aletha Wallace  Leo Van Hecke 

  Maryleen Bockstal  Anita Vanthillo  Beatrijs Dhont 

  Frank Boel   Rein van Gisteren  Carmen De Rudder 

  Annelies Vanderlinden Milan Philips (gast aan tafel) 

Marijke De Rudder (verslag) 

Verontschuldigd:  Maurice Claassens   Sandra Vandebroek 

 

1.  GAST AAN TAFEL: MILAN PHILIPS – VERSLAG ERVARINGSREIS 

Milan Philips (24j. – studeert af als leerkracht geschiedenis en Engels) brengt verslag uit van zijn 

ervaringsreis in Ecuador. 

• Vertrokken in februari voor stage met als doel opleiding af te ronden – zelf weg te zoeken 

omdat er maar weinig vooraf georganiseerd was. Zo kwam Milan terecht bij Paces waar hij 3 

weken begeleider was. Paces is een organisatie die straatkinderen tracht te begeleiden en zo 

kansen geeft op onderwijs en bijleren rond een aantal thema’s – veel kinderen met slechte 

thuissituatie krijgen zo kans om niet op straat te blijven leven. 

• Vervolgens 12 weken lesgeven aan kinderen van 10 tot 12 jaar – 40 kinderen per klas. Milan 

bracht Engelse woorden bij tijdens les Engels en werd ingezet voor kleinere nevenprojecten en 

voor speelplaatsondersteuning. 

• Basismateriaal is meestal wel aanwezig voor de leerlingen - School gelegen midden in de stad 

– verbonden aan de Salesianen-gemeenschap (veel katholiek onderwijs in Ecuador) 

• Milan wil graag in de toekomst ook in dergelijke scholen terecht komen en daar Engelse les 

geven. Eerst gaat hij naar Sri Lanka waarvoor oma Agnes al veel jaren actief is en vervolgens 

wil hij zich inzetten in landen waar onderwijs niet evident is, bij voorkeur in Zuid-Amerika.  

• Ecuador is het enige land in Zuid-Amerika waar de Amerikaanse dollar gebruikt wordt (vrij 

stabiele munt) maar het is duidelijk dat er heel wat verschillen zijn met de Westerse wereld. 

 

Onderwijssysteem: 

• Publieke school met weinig leerplannen en doelen – bij hem op school werden leerplannen uit 

Engeland gevolgd die dan naar lokale situatie aangepast worden – niveau ligt duidelijk lager 

en ook personeel is niet altijd heel goed opgeleid 

• Kinderen moeten af en toe een beetje bijdragen voor vb. schooluniform maar lage bijdrage. 

• Privé-onderwijs is vaak gegeven door beter opgeleide leerkrachten en niveau ligt hoger.  

 

Milan brengt ook verslag uit over een aantal culturele verschillen die opvielen: 

• Taal: Spaans spreken was absoluut noodzakelijk – kennis Engels is heel beperkt bij bevolking 

• Op straat verkoop van fruit en groenten, steeds verkocht door vrouwen – veel goedkoper dan 

in de supermarkten 

• Een tijdje ook meegeleefd binnen een gemeenschap die in het Amazonewoud leeft en daar ook 

alles vindt wat nodig is om te kunnen (over)leven  

• Ecuador is zeer mooi, rustig en uitgestrekt. Steden zijn heel dichtbevolkt en daarnaast zijn er 

kleine dorpjes waar nog heel primitief geleefd wordt. 

• Cuenca (waar hij verbleef) is de 3de stad van Ecuador maar wel de meest ontwikkelde – ook 

veel jeugd woont er omwille van aanwezigheid universiteiten – stad is vergelijkbaar met 

Antwerpen (grootte en drukte) 

• Zeer vriendelijke en gastvrije mensen 

 

Milan geeft overzicht van kosten om idee te krijgen over besteding middelen: 

• Gastgezin kostte ongeveer € 200/maand – verblijven kost ongeveer € 8/nacht, zo merkte 

hij tijdens zijn rondreis 

• Eten kost ongeveer € 100/maand – lokaal kopen is veel goedkoper dan supermarkt 

• Vliegreis: heen € 400 en € 700 terug 

• Bus is enige vervoersmiddel (vb. geen trein in Ecuador) - rit tussen $6 en $16 (verre reis)   



Toekomstplannen: 

Na het druivenfestival vertrekt Milan naar Peru voor een cursus om te leren hoe hij wereldwijd 

Engelse les kan geven zonder de lokale taal te kennen. Opleiding kost ongeveer $4000 (ook 

verblijf, aantal nevenprojecten en mee zoeken naar mogelijke werkplekken zijn inbegrepen). 

 

Aletha verwijst naar de organisatie ‘Leraars zonder grenzen’ (www.lzg.be) die ongetwijfeld 

interessant is voor Milan en ze laat weten dat hij zeker ook welkom is in Liberia (scholenproject 

van Leef).  

Suggestie voor Milan: navragen of de organisatie in Peru niet ook al gesubsidieerd wordt door 

andere hogere overheden of instellingen – het zou logischer zijn dat studenten dan niet zo veel 

moeten betalen >> Aletha stelt voor om te informeren bij Leraars zonder Grenzen – zij kennen 

de organisatie in Peru waarschijnlijk wel. 

 

Milan is zeker bereid om zijn ervaringen te blijven delen en mee te sensibiliseren bij jongeren 

rond de mogelijkheden en ondersteuning die voorzien is voor ervaringsreizen (vb. stukje 

schrijven over zijn ervaringsreis voor de Van Hier Tot Ginder – initiatief ism. het jeugdhuis).  

 

Suggestie voor GROS: onderzoeken mogelijkheid om aanvragen voor ervaringsreizen ook toe te 

staan tijdens reis en eventueel erna > nu doet GROS dit niet om te vermijden dat er 

‘ontwikkelingssamenwerking-toerisme’ gesubsidieerd wordt maar mogelijks kan dit aangepast 

worden aangezien dat onderzoek ook tijdens of na een reis kan gebeuren en op basis daarvan 

beslist wordt om al dan niet steun te geven. 

Opmerking/vaststelling: opnieuw merken we dat studenten op locatie bijna volledig op zichzelf 

aangewezen zijn om stageplek te zoeken en er weinig begeleiding is vanuit de school hier. 

 

 

2.  NIEUWS UIT DE PARTNERORGANISATIES 

2.1. LEEF: 

2.1.1. Stand van zaken project: verslag van Aletha 

Aletha geeft toelichting bij de stand van zaken van het scholenbouwproject in Liberia – in bijlage 

de presentatie met heel wat afbeeldingen die een duidelijk beeld schetsen. 

Aletha gaat binnenkort terug naar Liberia om opstart van de school mee te begeleiden nu er 

erkenning is. Met de steun van het 4de pijlersteunpunt werd een ethische code opgesteld die 

medewerkers zullen moeten volgen. Ook daar is veel aandacht naar gegaan. 

Per klas zullen er maximum 45 kinderen zitten – leerkrachten werden intussen aangesteld. 

Als er zowel ochtend- als namiddagonderwijs (ander systeem dan in België) aangeboden wordt, 

zullen er tot ongeveer 1000 leerlingen kunnen inschrijven maar dat is nog te bekijken. 

Kinderen zullen minder dan $50 voor volledig schooljaar betalen – dit is bepaald in functie van 

soort erkenning dat een school krijgt (vb in scholen voor expats betaalt men tot $2000). 

Doel om op langere termijn zonnepanelen te plaatsen voor stroomvoorziening, nu zal er 

generator voorzien worden hiervoor.  

2.1.2. Leef-concert (met hapjes en drankjes) in het najaar 

Er staat een concert op het programma op 22 oktober 2022. 

 

2.1.3. Verzenden materiaal naar Liberia 

Zoals uit de presentatie bleek, werd er in België heel wat materiaal verzameld. Aletha 

informeerde naar de voorwaarden om een container te kunnen plaatsen – zal binnenkort gevuld 

worden. Er wordt binnenkort ook een oproep gedaan in Hoeilaart om speelgoed in te zamelen 

voor kleuterschool zodat dit ook nog meekan. 

 

 

http://www.lzg.be/


3.  WERKING GROS: ADVIES & INFORMATIE 

3.1.  Vredesvlag in de gemeente: antwoord op advies 

De vraag van de GROS werd besproken door het college in zitting van 13/6 en na ontvangst van 

het  advies ook geagendeerd op 27/6. Annelies meldt dat het college zich intussen akkoord 

verklaarde om de vredesvlag te blijven ophangen en houdt hierbij het eerder standpunt aan: niet 

voor lange periode (er is altijd wel ergens oorlog) maar naar aanleiding van de ‘Internationale 

dag van de vrede’ in september. Daarmee wordt het principe gevolgd zoals voor aanbrengen van 

onder meer ook de regenboogvlag. 

De GROS-leden betreuren dat het voorstel niet volledig gevolgd wordt en de vlag nu niet 

opgehangen wordt. 

 

3.2.  Erkenningsreglement verenigingen: stand van zaken 

Het voorstel van reglement wordt voorgelegd aan de gemeenteraad van 27 juni. De brief met 

antwoord op de uitgebrachte adviezen wordt nog bezorgd aan de verschillende adviesraden en 

bevat een gedetailleerde bijlage over de tekstaanpassingen die gebeurd zijn op basis van de 

adviezen en/of waarom bepaalde adviezen niet gevolgd werden. 

  

3.3.  Reglement Doendersbudget: stand van zaken en antwoord op advies  

Het antwoord op de adviezen bij het reglement ‘doendersbudget’ werd intussen bezorgd aan de 

adviesraden die advies uitbrachten. Ook aan dit reglement werden aanpassingen gedaan zoals 

blijkt uit de bijlage bij deze brief. 

 

Intussen werden een 16-tal voorstellen ingediend en besproken door de toetsingsgroep: een 

aantal waren niet ontvankelijk omwille van vergunningsplicht, een aantal worden nog verder 

besproken om de realisatiekans te verhogen. Carmen overloopt de besproken voorstellen. 

Zoals door het reglement bepaald, zal het college binnenkort kennis nemen van het overzicht van 

weerhouden projecten en aan het eind van de zomervakantie wordt een stemming georganiseerd 

waarbij burgers zullen bepalen welk(e) project(en) uiteindelijk uitgevoerd zullen worden. 

 

3.4.  Bibliotheek-aanbod: boekenlijst   

Frank bezorgde een aangevuld overzicht waarop geen verdere reactie kwam. Rein bracht 

intussen de boeken mee uit de boekhandel. 

 

Er volgden nog 2 suggesties:  

• Kinderboekje van een familielid van Rein (in andere talen te lezen via youtube) 

• Suggestie via Anita – Frank leende het boek al uit in Overijse: mooie roman 

Frank gaat een aantal boeken verder bekijken en ook de boekenlijst van MO doornemen om te 

kijken welke mogelijkheden er nog zijn.  

 

4.  FINANCIËN 

4.1. Subsidiereglement: stand van zaken evaluatie 

Het overzichtje met punten uit de evaluatie van het subsidiereglement door de werkgroep werd 

vorige keer besproken. Carmen werkt voorstel met aanpassingen af en zal het document 

bezorgen voor goedkeuring en verdere verwerking. 

 

4.2. Opvolging subsidiëring  

4.2.1. Opvolging besteding toegekende middelen 2021 – verslaggeving 

• Ekimanyelo: verslag ontvangen – info werd meegestuurd met agenda 

• Viva Salud: Rein liet weten dat het jaarverslag eind juni vastgesteld wordt – hij bezorgt info 

op een later moment 

• Damiaanactie: subsidieaanvraag 2021 na te kijken voor opvolging 

• Martin De Kegel: Agnes bezorgde een nieuwe update uit Sri Lanka via mail 

 



• Wereldwinkel: Beatrijs bezorgde de informatie aan de GROS-leden via mail en geeft nog een 

extra woordje uitleg:  

Er wordt verwezen naar de tekst uit het subsidiereglement: de aanwezigheid en de werking van 

een Wereldwinkel in de gemeente wordt door het lokaal bestuur aanzien als een uniek 

sensibiliserings- en actiekanaal naar de bevolking.  

Uit het overzicht met kostenopgave blijkt dat er op verschillende manieren gewerkt wordt aan 

deze doelstelling: sensibilisering, werking van de wereldwinkel en organisatie van en/of deelname 

aan activiteiten en evenementen.  

Wereldwinkel heeft zelf een klein percentage winst op de verkoop en kon dankzij de goede cijfers 

daarvan in 2021 een totaalbedrag van € 10.000 doorstorten naar het Oxfam-partnersfonds (die 

op hun beurt zo kunnen zorgen voor hogere vergoeding aan partners voor hun producten, kleine 

medische zorgen,…). 

Ter info: één van de verantwoordelijken van de coöperatieve van de Congo-koffie komt op 

bezoek op 2 juli in de Wereldwinkel in Hoeilaart. Zeker welkom voor kennismaking en informatie. 

Wereldwinkel is blij met de steun die gegeven wordt waardoor ook de werking verder uitgebouwd 

kan worden. Daarom ook de actieve deelname aan diverse activiteiten in de gemeente zoals de 

braderij op 1 juli bij de start van de zomer. 

 

4.2.2. Aanvragen 2022 

• Lopende aanvragen: stand van zaken 

4.2.2..1. Info bezorgd over reglement op vraag van Els De Greef (plannen iets voor AZG?) 

4.2.2..2. Mail ter herinnering indienen bewijs voor opvolging aanvraag benefiet Oekraïne 

4.2.2..3. Mail naar Bissongo – reknr. bezorgd aan Beatrijs/Sandra > aanvrager dankt de 

GROS en is zeker bereid in de toekomst update te bezorgen – Marijke volgt 

mogelijkse interesse voor actievere deelname GROS verder op 

4.2.2..4. Milan Philips kwam vandaag langs voor verslag ervaringsreis – saldo storten OK 

GROS 

vergadering 
Aanvrager omschrijving Besluit/opmerking 

23/06/2022 Leef 5.1 partnersteun met actieve leden OK € 4500 

23/06/2022 Les Cajoutiers 5.2 partnersteun OK € 2000 

23/06/2022 Martin De Kegel 5.1 partnersteun met actieve leden OK € 4500 

23/06/2022 Milan Philips 8. ervaringsreis OK saldo € 300 

 

!! aanvragen in pdf doorsturen – outlookbericht niet leesbaar voor aantal gros-leden 

 

5.  INITIATIEVEN 2022 

5.1. Duurzame Doendersdag: bespreking  

Milieuraad en Seniorenraad hebben interesse om aan te sluiten bij organisatie die door GROS 

getrokken wordt.  

Avondprogrammatie ligt vast: voorstelling ‘Pleasant Island’ kadert binnen doelstellingen GROS + 

vraag dat GROS de bar uitbaat (soort ‘wereldcafé?). 

Overdag: 

• Samen Voor wil repair café doen, geen fashion swap 

• Gezinsbond wil tweedehandsbeurs organiseren 

• Druifkracht en milieuraad willen aansluiten bij organisatie  



GROS is van oordeel dat het ‘infomarktje’ herhalen geen goed idee is aangezien dit nu al 

verschillende jaren na mekaar gebeurde – mogelijks te herhalen maar niet jaarlijks.  

Voorstel om in de toekomst te zoeken naar een thema waar rond gewerkt kan worden en waarbij 

bepaald project en/of projecten in de kijker gezet worden: vb thema ‘onderwijs’ omdat er 

verschillende onderwijsprojecten zijn >> interessant om rond te werken maar eerst grondig uit 

te werken (verschillende projecten, leraars zonder grenzen, …) – dit kan ook een thema-avond 

zijn.  

Naast vb. thema-avond kan er ook ingezet worden op filmavond,… eventueel.  

Voor Duurzame Doendersdag 2022: 

• geen GROS-activiteit overdag – GROS wil wel cafetaria ’s avonds uitbaten indien nodig. 

 

6.  NIEUWS VAN EN VRAGEN AAN DE SCHEPEN 

Annelies geeft update over opvang vluchtelingen uit Oekraïne: 

• Momenteel kinderdagverblijf Solheide volzet – deze week week Fedasil nog een gezin toe  

• Conciergewoning is ook volzet – er komt nog 1 bewoner bij 

• In 2 appartementen is er ruimte voor opvang en doorgangsmogelijkheid – volzet 

• 1 gezin werd gehuisvest bij een gastgezin en er verblijven nog een aantal mensen bij 

gastgezinnen 

• Een aantal mensen zijn aan het werk via ‘wijk-werken’ – (bijna) iedereen volgt 

Nederlandse les 

• 9 kinderen gaan naar het Groene Dal voor basisonderwijs 

• tijdens de zomervakantie worden er specifieke zomerscholen georganiseerd voor 

Oekraïense kinderen 

Pryv.it is handige vertaal-app die Rein ook gebruikt om te communiceren met 2 kindjes die hij 

mee begeleidt. 

Ook in het lokaal opvanginitiatief (LOI) verblijven nog steeds vluchtelingen uit andere landen. 

 

7.  VARIA  

• De GROS-kast in het GC moet leeg voor begin augustus > Marijke mailt met Anita om af 

te spreken wanneer het materiaal gesorteerd kan worden – nog uit te zoeken waar het 

gestockeerd kan worden. 

 

Verlofplanning:  

• Carmen is er niet van 1 tem 22 september 

• Marijke nog in te plannen 

• Annelies: augustus 

 

Volgende bijeenkomst(en):  

• Dinsdag 27 september – 20u – locatie wordt nog meegedeeld 

• Maandag 14 november – 20u – locatie wordt nog meegedeeld 

• Dinsdag 20 december – 20u – locatie wordt nog meegedeeld 


